
Jsem odběratel několika newsletterů. Patří mezi 
ně i ten od Filipa Molčana. Jmenuje se Z lesa - 
Newsletter, který nepatří do dnešní doby. V tom 
posledním je zajímavý tip, který se do značné míry 
týká i nás:

„Čerstvá studie společnosti Scio se zabývala 
otázkou, jak studenti využívají nástroje jako 
ChatGPT. Výsledky jsou celkem smutné - místo 
psaní domácích úkolů a esejí si s GPT povídají, 
protože jim chybí kamarádi.“

Milé studentky a studenti JAMU,

zveme vás na večírek studentů HF i DF k zahájení letního semestru s názvem 
JAMU v LABU – Odstartuj semestr na večírku JAMU!

Přijďte ve středu 21. února v Music Labu (Opletalova 1, pod Hudební 
fakultou) poznat nové tváře, seznámit se, pobavit se s novými 
i stávajícími studenty a probrat radosti i strasti nového semestru třeba 
s kolegy z „té druhé“ fakulty.

Program: 19:00 – Open doors | 20: 00 – Úvodní slovo rektora a děkanů 
| 20: 15 – 21:00 Na stáži! – prezentace zkušeností 2 studentek ze zahraničních 
stáží (USA HF, Austrálie DF + diskuze) | 21: 30 – 23:30 The Half (HF), funky/
dance/pop | 23:30 – 1:00 DJ Cliché

Vstup je zdarma stejně jako prvních 100 
piv u baru. Tak neváhejte vzít své kamarády 
ze studií a přijďte poznat ty nové.

Uidíme se v Music Labu!

5. února 2024
Newsletter rektora Janáčkovy akademie múzických umění

Vážení členové akademické obce, 
vážené kolegyně a vážení kolegové,

nedávno jsem se ve zlínském divadle účastnil 
premiéry hry Mistrovská lekce (autor Terrence 
McNally) v režii Jakuba Čermáka (o světelný design 
se výborně postaral náš Tomáš Příkrý). Je to studie 
umělecké duše a já se celou první půlku ptal, i pod 
vlivem necitlivého pokašlávání diváků, kteří seděli 
vedle mě, jestli naše „problémy“ někoho v publiku 
zajímají. V druhé půlce se ale z jeviště mnohem 
intenzivněji zvedá téma povrchnosti, vášně, 
oddanosti, ochoty vsadit vše na jednu kartu. V tu chvíli 
jsem si na pomyslnou otázku odpovídal: snad ano.

Doporučuji vám v tomto kontextu nedávný článek Petra Koubského v Deníku N. Jmenuje se výmluvně - 
K čemu potřebujeme společenské vědy? Autor si po výborné analýze odpovídá jednoznačně: „Společnost, 
nikoli příroda, je dnes nejnaléhavější záhadou. Společenské vědy potřebujeme, aby nám ji rozluštily, po 
malých kouscích, tedy stejně jako pracují přírodovědci. Potřebujeme, aby nám ukázaly skrytou vrstvu 
reality pod našimi myšlenkami a činy, stejně jako fyzika ukazuje atomy a elektrony pod viditelnou rovinou 
reality.“

Tyto dva zážitky se mi logicky propojily s knihou, kterou právě čtu (mám ji mimochodem půjčenou z naší 
knihovny): Roger Scruton - Průvodce inteligentního člověka po moderní kultuře. Velmi poutavé eseje na 
téma, zda má kultura náboženský význam. Dovolte jeden citát: „Umění ovlivňuje naše cítění, avšak bez 
toho, že by nám vnucovalo nějakou doktrínu jako náboženství. Jeho funkci si neuvědomujeme, leda snad 
podprahově.“

Podtrženo shrnuto: Na otázku, zda naše práce někoho zajímá, si nyní odpovídám: VĚŘÍM, že ano.

Pěkné čtení přeje

MgA. Petr Michálek, rektor

V rámci digitalizace administrativních činností od 
letošního roku nasazujeme elektronickou evidenci 
docházky.

Místo původních papírových plachet je z našeho 
ekonomického systému vyexportována excelovská 
tabulka, ve které zodpovědná osoba pomocí 

políček s předvyplněným výběrem zadá docházku 
a poté pouze předá příslušnému vedoucímu přes 
spisovou službu IS JAMU, který ji po kontrole předá 
stejným způsobem na Personální oddělení. Celý 
proces se tedy obejde bez jediného papíru.

S proslulými „velkými plachtami“ je konec.

Ze zápisu dvoukolového zasedání komise FRVČ, 
který můžete najít zde, vybírám tuto pasáž:

Předseda komise informoval komisi o dostupných 
finančních prostředcích určených na podporu 
projektů.

V případě, že JAMU na rok 2024 dostane 
přislíbenou částku DKRVO ve výši 4.473.634 
Kč, bude podle interních pravidel (po odečtení 
režijních nákladů, příspěvku na činnost 
Nakladatelství a 55 % zbývající částky určených na 
přímé náklady fakult) k dispozici na projekty FRVČ 
1.475.508 Kč.

V případě, že JAMU bude mít stejně jako 
v předchozích dvou letech DKRVO navýšeno na 
4.843.913 Kč, bude k dispozici 1.608.809 Kč.

Jelikož závazná informace z MŠMT dosud nepřišla, 
bude komise pracovat s nižší částkou. V případě, 
že JAMU získá vyšší částku, komise dodatečně 
projedná podporu dalších projektů.

Bylo podáno 7 nových projektů a celkový 
požadavek nových i pokračujících projektů činí 
2.203.460 Kč.

Mám radost, že se podařilo podpořit publikace, 
které by bez FRVČ nejspíš nikdy nevznikly.

Malý krok pro digitalizaci, velký skok pro JAMU

Komise Fondu rozvoje výzkumné činnosti rozhodla

Naše škola prochází kontrolou NAÚ (Národní 
akreditační úřad) zaměřenou na nastavení 
a fungování procesů řízení a hodnocení kvality 
vzdělávací činnosti. Minulý týden jsme na vyžádání 
poslali na NAÚ velmi rozsáhlé podklady, které tuto 
naši činnost popisují a z našeho pohledu hodnotí. 
Máme tedy za sebou první fázi kontroly, nyní 

čekáme na návštěvu kontrolní komise. Již dnes však 
můžeme říci, že vlastní inventura procesů v oblasti 
řízení kvality nám přinesla řadu podnětů ke zlepšení 
– status garanta SP, školitele, zhodnocení 
personálních a kariérních plánů apod. Děkuji všem 
za součinnost.

Minulý týden na rektorátu proběhla důležitá 
koordinační porada ohledně rekonstrukce Astorky. 
Díky vstřícnosti a dostředivosti Divadelní fakulty 
jsme totiž stavební firmě IMOS nabídli uvolnit 
některé prostory více a dříve, než bylo v plánu. 
Firma IMOS na to konečně zareagovala a výuka tak 
bude moci začít 14. října, což je ze všech špatných 
řešení to nejlepší možné.

Nejde však o finální stav, je to ideální předpoklad, 
jehož splnění je podmíněno spoustou složitých 
logistických operací. V květnu se k danému tématu 
znovu vrátíme. Bude to velmi náročné, ale uděláme 
maximum pro to, abychom uhájili ukončení 
veškerých prací v přijatelný termín.

Držme si navzájem palce.

Velice děkuji všem, kteří chápou celkový kontext 
složité a ne naší vinou komplikované rekonstrukce 
a jsou ochotni se dočasně omezit.

Kontrola NAÚ

GPT místo kamarádů?

3minuty 29; grafické zpracování: Jan Pohořelický, foto: Dall ‑e 3

Chcete‑li vědět více o činnosti vedení JAMU, 
čtěte zápisy z Kolegia rektora a Porady vedení, nebo napište přímo mně.

Odkaz na všechna čísla periodika 3 MINUTY najdete zde.

Astorka - světlo na konci tunelu

21. 2. v 19:00

INZERCE
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